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Utveckling av gamla och nya basketplaner i 
Stockholms stad 

 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/914 

Förvaltningens förslag till beslut 
1. Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på motionen. 

 

Sammanfattning 
Centerpartiet har inkommit med en motion till kommunstyrelsen om 
utveckling av gamla och nya basketplaner i staden.  
 
Förvaltningen delar bilden som beskrivs i motionen av att basketen 
har betydande potential att utvecklas som spontanidrott. Det finns 
ett behov att tillsammans med basketförbundet och föreningslivet 
utveckla arbetet med kravställningen av utomhusplanerna och hur 
dessa kan utvecklas för att möta efterfrågan och behov så långt som 
möjligt.  
 
Av de platser som specifikt nämns i motionen konstateras att endast 
en av dessa tre har möjlighet att utvecklas i enlighet med de 
önskemål som basketbollförbundet beskrivet och detta är planen vid 
Åsö gymnasium, då det är den av de tre platserna där tillräckligt 
utrymme kan finnas tillgängligt. Idrottsförvaltningen kan överlag 
konstatera att det är olika förvaltningar inom stadens organisation 
som ansvarar för utveckling och drift av dessa, vilket medför att 
former för en eventuellt samordnad kravställning inom staden kan 
behöva ses över.    
 
Idrottsförvaltningen har också stämt av förslaget i motionen att 
utrusta 3x3-planer med fyra stycken korgar i syfte att öka 
jämställdheten med basketbollförbundet. Utifrån 
basketbollförbundets svar är idrottsförvaltningens bedömning att det 
som motionären åsyftar, är att 4 stycken 3x3-planer kan anläggas på 
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samma plats för att kunna ha flera möjliga ytor som kan användas 
parallellt av olika grupper. 
 

Ärendet 
Det beskrivs i motionen att basket är en av de mest jämställda och 
jämlika idrotterna i Sverige med hänsyn till en jämn könsfördelning 
och ett deltagande från olika samhällsgrupper. Det påtalas i 
motionen att basketen har stor potential att nå de prioriterade 
grupperna i stadens program för idrott, motion och friluftsliv, men 
att dagens anläggningssituation avseende utomhusplaner för 
spontanspel innebär begränsningar med hänsyn till standard, 
funktionsinnehåll och säkerhet. 
 
I motionen beskrivs att många av de befintliga basketplanerna 
utomhus i Stockholms stad inte uppnår den standard som krävs för 
att planerna ska kunna användas på ett ändamålsenligt sätt och 
bristerna består bland annat i markbeläggning, fel typ av korgar 
samt brister i säkerhet. Motionären anser generellt att idrottsrörelsen 
i form av föreningar och specialförbund i större utsträckning bör 
involveras vid nybyggnation och renovering av anläggningar i syfte 
att säkerställa att dessa uppfyller det som efterfrågas av idrotten.        
 
I motionen anges även exempel på planer i Stockholms innerstad 
som inte uppnår uppställda kriterier, de planer som nämns är den 
övre basketplanen i Kronobergsparken, planen på S:t Eriks 
gymnasiums skolgård samt planerna vid Åsö gymnasium. 
 
Det påtalas att det finns en stor efterfrågan från Stockholms 
basketföreningar att anlägga fler 3x3-planer och att dessa då bör 
anläggas med minst fyra korgar för att därigenom skapa ytterligare 
förutsättningar för spontanidrottande och att tillgång till fler korgar 
på samma plats kan medföra en större sannolikhet för att också 
flickor nyttjar spontanidrottsytan.   
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslås att kommunfullmäktige 
beslutar följande: 
 
ATT i samarbete med lokala basketföreningar och Stockholms 
basketbollförbund utveckla befintliga och nya basketplaner i staden 
med prioritering av planerna i Kronobergsparken, S:t Eriks 
gymnasium och Åsö gymnasium 
 
ATT anlägga fler 3x3 planer med minst fyra korgar för att öka 
jämställdheten på spontanidrottsplatserna. 
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av planeringsenheten tillsammans med 
strategiska enheten på idrottsförvaltningen. 
Idrottsförvaltningen har fått remissen från kommunstyrelsen för 
besvarande senast den 11 mars. Remissen har även remitterats till 
stadsledningskontoret, Kungsholmens stadsdelsnämnd, Södermalms 
stadsdelsnämnd, KFUM central, Kungsholmens basketbollklubb 
och Stockholms basketbollförbund. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen delar bilden som beskrivs i motionen av att basketen 
har betydande potential att utvecklas som spontanidrott. Idrotten har 
möjlighet att nå ut till de prioriterade grupperna och tröskeln för att 
utöva basket spontant bedöms som relativt låg bland annat med 
hänsyn till det begränsade behovet av utrustning. Det bedöms att 
ändamålsenliga ytor och funktioner på utomhusanläggningarna kan 
bidra till att dessa upplevs som mer attraktiva, vilket i förlängningen 
kan medföra ett mer effektivt nyttjande av dessa.     
 
Det finns ett behov att tillsammans med basketbollförbundet och 
föreningslivet utveckla arbetet med kravställningen av 
utomhusplanerna och hur dessa kan utvecklas för att möta 
efterfrågan och behov så långt som möjligt. I anslutning till stadens 
samarbete med Svenska Basketbollförbundet inför damernas EM 
2027 har vi bland annat kommit överens om att satsa på 
streetbasketplaner i utvalda områden och lågtröskelverksamhet på 
dessa, som lovaktiviteter och spontanspel. I samarbetet är ett antal 
områden prioriterade. Det handlar om Rinkeby, Tensta, Husby, 
Hagsätra-Rågsved, Skärholmen, Hässelby-Vällingby, Älvsjö-
Solberga och Östberga. Idrottsförvaltningen ser överlag fram emot 
fortsatt dialog med basketen kring de projekt som inbegriper ytor 
för basket utomhus. Idrottsförvaltningen önskar emellertid betona 
att det finns exempel på ytor för basket på stadens anläggningar 
som är väl använda och omtyckta utan att dessa fullt ut uppfyller 
önskat funktionsinnehåll vad gäller underlag och mått.    
 
Idrottsförvaltningen har stämt av innehållet i motionen med 
Stockholms basketbollförbund för att få deras bild på önskemål 
avseende funktionsbeskrivning vid utveckling av befintliga samt 
nya basketytor utomhus, där basketbollförbundet bland annat påtalat 
att permanenta planer bör anläggas med mjukasfalt, ha rätt typ av 
korgar samt att sittmöjligheter bör finnas i anslutning till planen. 
Idrottsförvaltningen har också stämt av förslaget i motionen att 
utrusta 3x3-planer med fyra stycken korgar i syfte att öka 
jämställdheten med basketbollförbundet. Utifrån 
basketbollförbundets svar är idrottsförvaltningens bedömning att det 
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som motionären åsyftar, att 4 stycken 3x3-planer kan anläggas på 
samma plats för att kunna ha flera möjliga ytor som kan användas 
parallellt av olika grupper. Basketbollförbundet har sedan tidigare 
tagit fram ett material kring hur detta kan se ut, där respektive 3x3-
plan också kan sammanfogas till en fullstor basketplan med två 
korgar.   
 
Av de platser som specifikt nämns i motionen konstateras att endast 
en av dessa tre har möjlighet att utvecklas i enlighet med de 
önskemål som basketförbundet beskriver och detta är planen vid 
Åsö gymnasium, då det är den av de tre platserna där tillräckligt 
utrymme kan finnas tillgängligt. Basketbollförbundet har emellertid 
påtalat att även övriga nämnda ytor är av intresse att utveckla med 
mer anpassat funktionsinnehåll och påtalar även att det kan finnas 
möjligheter att se över ytor också i Humlegården, där 3x3-planer 
som motsvarar förbundets önskemål skulle kunna utvecklas.  
Idrottsförvaltningen kan konstatera att det är olika förvaltningar 
inom stadens organisation som ansvarar för utveckling och drift av 
de ytor som nämns i motionen, vilket medför att former för en 
eventuellt samordnad kravställning inom staden kan behöva ses 
över. Av de berörda ytorna ansvarar fastighetskontoret och 
idrottsförvaltningen för ytan vid S:t Eriks gymnasium, 
Kungsholmens stadsdelsförvaltning för ytan i Kronobergsparken 
och SISAB och utbildningsförvaltningen för Åsö gymnasium. Om 
föreslagna åtgärder genomförs skulle det eventuellt kunna få 
konsekvenser för idrottsnämndens driftbudget avhängigt hur 
ansvarsfördelningen mellan stadens nämnder och bolag kan se ut.   
 
 
 
 
 
Marina Högland  Sophie Dahlberg 
Idrottsdirektör  Enhetschef 
Idrottsförvaltningen  Idrottsförvaltningen 
 

Bilagor 
1. Motion (C) om utveckling av gamla och nya basketplaner i 

Stockholms stad
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